
לציטוטאורט
משפטים אייקונים של צביקה

”אל תחששו

ליזום ולשנות!”

יצליח, החולה עלול למות.לנסות ולחדש והוא לא״באיכילוב אם רופא רוצה
בחינוך אפשר ואפילו צריך

ורק ככה נצליח לשנות״לטעות, שום אסון לא יקרה

צביקה בשבילי הוא...

 With love from Friends
of Sci Tech Schools

טובה פלג מספרת

״צביקה בשבילי הוא אלוף תורת המשחקים! מאחלת לצביקה שתמשיך לפזר 
את האנרגיות שלך - תישאר צעיר לנצח״

״צביקה בשבילי הוא מנהיג ואיש חינוך שהשפיע מאוד על החינוך בישראל. 
במשך כל השנים צביקה לא וויתר לקדם ולשפר את מערכת החינוך בישראל 

ועשה זאת הן בתוך הרשת והן מול כל הגורמים והשותפים. מאחל לצביקה 
בריאות ונחת יחד עם רעייתו וכל המשפחה ושתמשיך לתרום מנסיונך וכישרונך 

בכל מקום שתמצא לנכון.״

״צביקה בשבילי הוא כמו עמוד ענן המוביל את מחנה החינוך בישראל! מנהיג 
אמיתי שסחף אחריו אנשי חינוך רבים, טיפח ודאג לעתידם של תלמידים רבים, 

שלימים הפכו לאזרחים ומנהיגים בחברה בישראל. אני מאחל לצביקה בריאות 
טובה ואריכות ימים. אני מקווה שגם בתקופה שבה הוא פורש לגמלאות, חלקים 
נוספים בחברה יוכלו להינות ממנהיגותו ויכולותיו הרבים. אנו מוקירים ומעריכים 

מאוד את פועלו לאורך השנים״

 ד״ר אמנון אלדר, מנהל כללי ברשת אמי״ת-

 תימורה שירי, סמנכ"ל וראש מח"ת-

יוסי יאשי , סמנכ”ל וראש מינהל המכללות-

"צביקה בשבילי הוא איש של חזון ושל עשיה בלתי מתפשרת. אני מאחלת לך 
הרבה זמן משפחה, וגם קצת מנוחה, מגיע לך!"

מיכל מעין שגיא, סמנכ”ל, ראש מנהל כספים-

"צביקה בשבילי הוא מנהיג, ערכי, נחוש, איש חזון, נואם בחסד, איש של 
אנשים שהצעיד את אורט לפסגות גבוהות. אני מאחלת לצביקה בריאות איתנה 

והמשך חדוות עשייה ויצירה באותה התלהבות שמאפיינת אותו."

עו"ד אביבה כינורי, היועצת המשפטית של רשת אורט-

"צביקה בשבילי הוא איש חזון ומעשה. ממנהיגי החינוך הבולטים שהיו למדינת 
ישראל. החמצה שאדם כמוהו לא היה שר החינוך. זכור לי שבאחד מביקוריו 
בעיר התיישבנו יחד על נדנדה במרחב הפתוח ותוך כדי כך סיכמנו על פרויקט 

נוסף בקריית ביאליק. מאחל לו שיקח איתו תמיד את הטוב ואת המעשים 
שעשה, שיתפנה לעשות לביתו, ישלים שעות משפחה ושימשיך בהתנדבות 

ועשייה למען הקהילה"
אלי דוקורסקי, ראש עיריית קריית ביאליק-

"צביקה בשבילי הוא עדות ומופת לצמיחה ולפיתוח מקצועי ואישי מתוך 
הארגון לתפקיד הרם ביותר - המנהל הכללי של אורט. חלומות, ייזום ויישום 

משותף של פדגוגיה יצירתית וחדשנית של תוכניות כמו: המודל ההוליסטי 
בחינוך, טכנאי עם בגרות - טו"ב, ISTEAM ועוד רבות אחרות. מאחל לך בריאות 

אישית, נחת עם ומהמשפחה, והמשך עשייה משמעותית למען הכלל"

ד"ר אלי איזנברג, עמית מחקר בכיר, מוסד שמואל -
נאמן בטכניון ומומחה בינלאומי לחינוך טכנולוגי מדעי

את צביקה פגשתי כשהתמניתי ליו"ר בנק הפועלים ורציתי לקדם את הקשר 
למוסדות חינוך. לא היה רעיון שבאתי איתו לאורט וצביקה דאג שהפרויקט 

יתרחש. ביחד עשינו את התוכנית הראשונה בארץ בחינוך פיננסי כולל אתר 
לימוד. זכור לי במיוחד ביקור מרגש באזור הכינרת שבו הכרנו פרויקט של אורט 

לנוער חרדי בסיכון. שם ראיתי כמה רגש ואכפתיות של עובד סוציאלי יש 
בצביקה. אני מאחל לנו שצביקה יוביל נושא לאומי כמו גיוס חרדים או טיפול 

בפזורה הבדווית או נושאים אחרים לאומיים חברתיים לטובת כולנו, ושנים 
רבות של בריאות ועשייה (ולי אני מאחל שנעשה מיזם יחד)

יאיר סרוסי, יו"ר צים , יו"ר אנלייט אנרגיה מתחדשת, -
לשעבר יו"ר בנק הפועלים וחבר של צביקה

"צביקה בשבילי הוא פואמה פדגוגית מהלכת ומעוטרת בערכים יהודיים 
ואונברסליים. תמיד חזר ואמר שהוא נהנה לעבוד עם חמישה ראשי רשויות 
ששמו את החינוך בראש סדר העדיפויות של הרשות שלהם הלכה למעשה 

ואיתי במיוחד כי אני גם מחזיק את תיק החינוך בעיר. הזכייה הכפולה של מגדל 
העמק בפרס חינוך ארצי חיממה את לבו.

הוא היה קולגה בעשייה החינוכית וגם בפרישה. גם אני פרשתי אחרי 25 שנות 
כהונה. ככזה, אני מאחל שיפנים שיש חיים אחרי מפעל חיים, מאחל לו 

בריאות, אושר ונחת מכל יוצאי חלציו.
זכרון מצחיק - כאשר חנכנו את אולם ספורט ״באורט רוגוזין״ קיימנו תחרות 

קליעות עונשין לסל. מי ניצח ? לא נעים לי לגלות…"
אלי ברדה ראש העיר היוצא במגדל העמק-

"צביקה בשבילי הוא קודם כול בן אדם שכול עולמו חינוך ואהבת אדם. 
צביקה ליווה את גן יבנה ואותי שנים רבות וטובות, תמיד עם חיוך והומור 
כפי שרק הוא יודע לשלב. זכור לי המפגש הראשוני בינינו בו הבעתי כסגן 

יו"ר בית התנגדות לצירוף לרשת אורט לגן יבנה וכפי שהוא אמר בחיוך 
עוד ניפגש, ואכן ניפגשנו - אני כראש מועצה והוא כמנכ"ל. מאחל מעומק 

ליבי לצביקה בריאות איתנה הנאה בחיק המשפחה והמשך נתינה כפי 
שהוא יודע לתת לעם ישראל."

דרור אהרון, ראש המועצה המקומית גן יבנה-

 שרון גרינברג, סמנכ”ל וראש המנהל למו”פ ולהכשרה-

העברת המקל

״צביקה בשבילי הוא צופה פני עתיד. מנהיג בעל חזון, שתמיד מביט קדימה 
ומזהה הזדמנויות חדשניות. יכולתו לראות את הפוטנציאל בטכנולוגיות 

ורעיונות חדשים! כפי שתמיד ידעת לראות את העתיד ולהוביל אליו, כך אני 
מאחל לך שתמשיך לראות הזדמנויות חדשות בכל אשר תפנה. מי ייתן ותמשיך 

להיות "Future Ready" בכל דרך חדשה שתבחר, ושההצלחה והסיפוק ילוו 
אותך בכל צעד. תודה על שנים של הובלה מעוררת השראה״

"צביקה בשבילי הוא כמו זרקור. כששמעתי אותו כמורה, התרשמתי קודם כל 
מערכים שייצג, אבל בעיקר מהכריזמה, הרהיטות והיכולת לדבר אל הכלל אך גם 
ספציפית לאנשים בקהל. בהמשך, מרגע שהפכתי למנהלת ראיתי שהוא גם כזה 
שמאיר תחומים רבים במדינה ובעולם, מבחינתו יש המון מקומות להאיר ואורט 
צריכה להיות בהם. צביקה ניחן ביכולת מופלאה לזהות את הכוכבים המנצנצים 

בדרך ועשה הכל כדי להפוך את הנצנוץ הקטן למקור אור שמאיר בגדול. מודה לך 
על שראית את הניצוץ שבי, שאפשרת לי לצמוח ונתת אמון באופי הניהול שלי.

מאחלת לך בריאות איתנה, המשך עשייה באותו להט שמאפיין אותך, שירבו 
ההזדמנויות להפגין את הרהיטות שלך ובעיקר את חוש ההומור!"

טליה ברקוביץ, סמנכ"ל, ראש מנהל רכש, נכסים ומערכות מידע-

מירב עטרי, סמנכ"לית משאבי אנוש-

"צביקה הוא מנטור לחיים. כסמנכ״ל משאבי אנוש צביקה חיפש אתגרים נוספים 
בתחום תרומה לקהילה. הפרוייקט הראשון שיזם לפני כ-26 שנה היה "חמניות", 

הנקרא כך שכשם שהפרח מפנה מבטו לשמיים בתקווה לבשורה, כך רצה לתת 
תקווה לילדים חולי הסרטן. במהרה הפרויקט היה תחילתו של המיזם הענק 

בתחום הנתינה והמעורבות הקהילתית של הרשת שלימים הפך ל"אורטוב". 
במסגרת הפרוייקט הכרתי את צביקה כאדם רגיש מאוד ומלא בנתינה ואהבת 

אדם. שתמשיך להיות מחודד, רגיש לבריות ושהיצירתיות תמשיך להיות 
בפסגות. שתמשיך לתרום ולהיות בעל השראה בשדה החינוך. בריאות טובה" 

מיקי בר, יו"ר הדירקטוריון-

"צביקה מסיים 57 שנות עשייה ברשת אורט, מהן מעל 22 שנים כמנכ"ל. תקופה 
עתירת הישגים, צמיחה של עשרות אחוזים בהיקף הלומדים במהלך תקופתו 

של צביקה כמנכ"ל. רשת אורט, בהנהגתו של צביקה, שמה לעצמה יעדים 
ערכיים וחינוכיים המקדמים את החברה הישראלית כחברה הטרוגנית, שפניה 

לקדמת הטכנולוגיה, ובדגש על מצוינות וסובלנות חברתית. הרגישות לכלל 
מגזרי האוכלוסייה, הייתה נר לרגליו של צביקה, כמנכ"ל וכאיש חינוך.

ההישגים המשמעותיים שלו באו לידי ביטוי בהתרחבות הרשת ובהקמת ערי 
חינוך לאורכה ולרוחבה של הארץ. דורות של תלמידים ומורים השתלבו ברשת 

והפכו חלק מהותי בחברה הישראלית, וחלקם מאלו שעיצבו את הכלכלה 
והבטחון הלאומי. בשם הדירקטוריון של רשת אורט, אני מודה לצביקה 

ומשפחתו על העשייה והתרומה, ועל שנים רבות של הובלה משותפת למען 
החברה בישראל. מאחלים בריאות והצלחה בכל שתבחר לעשות."

מה הדבר שהכי מרגש את צביקה?
בראש סדר העדיפויות של צביקה נמצאת המשפחה. חשוב 
לו שתהיה אחדות במשפחה, אהבה, שיתוף ועזרה הדדית. 
דבר נוסף שחשוב לו הוא לנצל את הזמן בצורה משמעותית.

אם צביקה לא היה מנכ"ל אורט מה הוא היה?
אם צביקה לא היה מנכ"ל אורט, היה כנראה משנה 

למנכ"ל בית החולים איכילוב. בכל מקרה היה בתפקיד 
שיש בו אינטראקציה. אנושית ואפשרות לסייע לאחרים.

 מה גורם לצביקה לדמוע?
צביקה יכול לדמוע מהתרגשות כאשר הוא שומע שנעשים 

מעשים טובים בין אדם לאדם. מעשים טובים בתוך 
המשפחה מעשים טובים בין החברים שלו. בעיקר מעשים 

שמשפיעים טוב על הזולת. וכמובן לדמוע מסיפורי הגבורה 
של חיילינו וכואב את נפילתו של כל חייל במלחמה.

פעילות ברשת ששמעת וגרמה לך להתרגש?
אהבתי את שבתות המשותפות עם המנהלים. שמירת 
שבת בצוותא בשיתוף כל גווני אוכלוסיית עם ישראל. 

חילוניים ודתיים. והכרות עם האנשים הערכיים והנפלאים 
שעובדים ברשת.

באיזו פעילות אורטית את הכי גאה?
התרגשתי מכל מה שנעשה במסגרת אורטוב: לדוגמא: 

פרויקט חמניות: עזרה לילדים חולי סרטן. מחוברים: אימוץ 
שורדי שואה, טיפוח ערכי מוסר ונתינה בקרב הנוער.

מה יהיה הכי חסר לצביקה בלי אורט 
ואיך הוא ימלא את החסר?

מאמינה שצביקה ישתמש בכישורים המיוחדים לו לתרום 
למדינת ישראל ולעם ישראל.

ספרי לנו משהו שלא יודעים עליו
תאמינו או לא - צביקה הוא אדם ממש רגיש

תפסנו את טובה לשיחה צפופה כדי להכיר צד אחר 
בצביקה שלנו, מי הוא כשהוא לא בכובע המנכ״ל

שני אנשים
"יותר מ

זו הפגנה,

כל אחד
 קדימה 

ם שלו"
לעיסוקי

מסע בזמן

13.11.1967
פקיד/עובד אחזקה/גובה כספים

המכון להשתלמות מקצועית

המכון להשתלמות מקצועית
המכון להשתלמות מקצועית

מערכת ללימודי מבוגרים

מערכת ללימודי מבוגרים

1.9.1970
אחראי סקרים, מחקרים ודיווח 4.6.1972

מנהל אדמיניסטרטיבי

21.9.1980
סגן מנהלת המערכת ללימודי מבוגרים

1.1.1984
מנהל המערכת ללימודי מבוגרים

17.12.1985
מינוי לחבר מינהלת אורט 1.8.1988

סמנכ״ל ומנהל כח אדם

15.2.2002
מנכ״ל

ידיאורט
4/7/2024

כ״ח סיון, תשפ"ד

https://youtu.be/DYgBT5dsdjA
https://youtu.be/moewEL9edlo
https://www.facebook.com/share/v/EXoMEqzxLVQtfheQ/?mibextid=oFDknk



